
 1 (5)

  
ÖSTERMALMS   
STADSDELSFÖRVALTNING           Protokoll  
HANDIKAPPRÅDET                    2006-09-07  
 

Justerat: 2006-09-12 
 
 
………………………….   ……………………………. 
Agnetha Mbuyamba RBU  Ulf Lettermark SRF  
 
Närvarande:  
Ledamöter: mötesordförande Agnetha Mbuyamba  RBU 

Margareta Lilliestråle FA 
  Jan Wihlborg IFS  

Per-Ola Larsson RSMH 
Ulf Lettermark SRF  
Åsa Borgström  NHR 
Anita Åkerhielm HiS 

 
Sekreterare:   Solveig Blid  
      
Tjänstemän:  stadsadvokat Eva Ahlholm 

  ekonomichef  Kerstin Sandström 
  programchef Anna-Lena Christensson 
  enhetschef  Håkan Wiegandt 
  enhetschef  Thomas Björnstad 

    
Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Gärdet kl. 13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Ordföranden Agnetha Mbuyamba, öppnade mötet och hälsade alla välkomna. En kort 
presentation av de närvarande gjordes eftersom Thomas Björnstad är ny enhetschef för 
Enheten för personer med funktionsnedsättning och Eva Ahlholm, stadsadvokat, är inbjuden 
för att informera om lagar och lagtolkningar. 
 
§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes.  
Inga övriga frågor anmäldes. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Ulf Lettermark utsågs att tillsammans med ordföranden Agnetha Mbuyamba justera dagens 
protokoll.  
 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 2006-09-12 efter 
kl 9.00. Protokollet mailas dessförinnan till Ulf Lettermark och Agnetha Mbuyamba. 
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Förslag på punkter som handikapprådets presidium vill ha med på nästa sammanträde, 2006-
10-12, behöver Solveig Blid få senast 2006-10-02. 
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-08-17 godkändes och lades till handlingarna.  
 
§ 6. Info om rättigheter för personer med funktionsnedsättning och tolkning av 
samverkan i lagens mening, m.m. 
Eva Ahlholm från juridiska avdelningen redogjorde för tolkning av lagar gällande samverkan 
och stöd till personer med funktionsnedsättning.  
 
Juristerna vid stadens juridiska avdelning är anställda vid stadsledningskontoret och får sina 
uppdrag från stadens bolag och nämnder. De företräder nämnderna som ombud, men agerar 
sällan ombud i mål angående LSS. Dessa mål sköter stadsdelsförvaltningarna oftast själv, ofta 
rådgör man med juristerna. Även om juristerna företräder förvaltningarna så är det en viktig 
uppgift för juristerna att upplysa om gällande rätt och att medverka till korrekt 
rättstillämpning. Detta är inte något motsatsförhållande eftersom politiker och tjänstemän har 
den gemensamma ambitionen att beslut fattas i enlighet med gällande lagstiftning.  
 
Eva betonade även att det gällande enskildas ansökningar jml 4 kap 1 § SoL och LSS finns 
möjlighet till besvär och prövning av om beslutad insats är i nivå med domstolarnas tolkning 
av lagstiftningen. Förvaltningsdomstolarna ska se till att ärenden utreds, vilket innebär att 
behov av juridiskt ombud minskar.  
 
Det kan numera utdömas en sanktionsavgift för ej verkställda beslut enligt SoL. För att det 
ska utdömas sanktionsavgift för ej verkställda beslut enligt LSS måste det finnas ett 
domstolsavgörande. 
 
För LSS finns det en förhållandevis väl utvecklad rättspraxis. För insatser enligt LSS och 
LASS finns upp emot 30 prejudicerande domar.  
 
Ambitionen med LSS är att skapa lika förutsättningar och levnadsförhållanden för såväl 
personer med funktionsnedsättning som andra.   
 
Beslutade rättigheter/insatser måste verkställas oavsett ekonomisk situation.  
 
Vad gäller samverkan så måste nämnden inte rätta sig efter en organisations synpunkter, men 
nämnden ska lyssna och fundera över synpunkterna. Ju bättre samverkan fungerar, desto 
bättre resultat uppnås. 
 
Budget är inte den primära frågan att samverka kring, utan det är kring utformning och 
planering av verksamhet och insatser. 
 
Samverkansorgan såsom handikappråd har enligt lagstiftningen inte avgörande inflytande, 
men kan begära insatser. 
 
Bra perspektiv att diskutera kan vara vilka möjligheter som finns för samverkan. 
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§ 7. Tertialrapport 2 (T2) (utkast med i utskicket samt ett senare utkast budades ut i tisdags 
5/9) 
Ekonomichef Kerstin Sandström informerade om T2. 
 
I T2 svarar förvaltningen, till kommunfullmäktige, på frågor kring verksamhetsutveckling och 
ekonomi. Frågorna som ska besvaras finns i anvisningarna från stadsledningskontoret.  
 
Tertialrapport 2 2006 ska vara klar och inlämnad den 18 september till stadshuset. 
Handikapprådet kan lämna in synpunkter från rådet fram till kl 13.00 den dagen. 
Synpunkterna kan då tas med som en bilaga till förvaltningens T2 rapport. 
 
Den ekonomiska redovisningen till T2 är ännu ej helt klar. De prognoser som nu ska göras för 
hela året bygger på bedömningar utifrån den ekonomiska situationen t.o.m. augusti månad, 
vilken för dagen inte är helt sammanställd. Eventuella underskott inom ett 
programområde/avdelning ska kompenseras med överskott inom ett annat 
programområde/avdelning. 
 
Den preliminära prognosen ser ut som följande: 
 
Anslag 1 
Administrationen + - 0 kr 
Barn och Ungdom + 6 mnkr p.g.a. att hyror ej höjts som beräknat samt att fler barn 

tillkommit inom främst förskolor men också inom skolor 
Socialtjänst -3 till -4 mnkr p.g.a. underskott inom Enheten för personer med 

funktionsnedsättning för LASS-insatser och placeringar 
Äldreomsorg + - 0 kr 
Kultur och Miljö  - 4,6 mnkr p.g.a. bortforsling av snö 
SUMMA - 1,7 mnkr ca 
 
Anslag 2  
Försörjningsstöd  + 4 mnkr ca 
 
Totalt för hela stadsdelen + 2,6 mnkr ca av en budget på ca 1,3 mdkr 
 
Förskolorna har minskat barngrupperna med i snitt 3 barn per grupp. F.n. är det max 18 barn i 
syskongrupper och 14 barn i småbarnsgrupper. 
 
Äldreomsorgen måste kunna möta äldre personer med komplexa vårdbehov. 
 
Inom Äldreomsorgen väljer alltfler gamla ett privat alternativ inom hemtjänsten, vilket för 
förvaltningen innebär att anställd personal blir utan arbetsuppgifter. 
 
Diskussion följde om varför det inte begärs utjämningsbidrag för personkrets 3, vilket enligt 
RSMH:s ledamot ska vara möjligt enligt lagen. 
 
Påtalades av RSMH:s ledamot att det för Socialtjänsten i T2 inte redovisas någon siffra för 
antal brukare, vilket det gör för Barn och Ungdom. 
 
Vad gäller redovisning i T2 så redovisar förvaltningen det som ska redovisas enligt 
anvisningarna. 
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§ 8. Återkoppling av sökta projektmedel 
Anna-Lena Christensson redogjorde för resultatet av de projektansökningar som gjort under 
våren. Medel har beviljats till två projekt, ”Gruppverksamhet för barn till föräldrar med 
psykisk ohälsa”, har fått 0,8 mnkr och ”Utveckling av förebyggande insatser genom 
samverkansformer, för att möta gymnasieelevers behov av stöd”, har fått 143 tkr. Båda 
projekten ska pågå under ett år.  
 
En sammanställning av aktuella projekt inom Socialtjänsten bifogas protokollet som bilaga 1. 
 
§ 9. Ändringar i BUS-avtalet (avtalet med i utskicket) 
Anna-Lena Christensson redogjorde för de ändringar som gjorts i BUS-avtalet.  
 
BUS avtalet reglerar hur samverkan ska ske kring de barn som är aktuella och behöver stöd 
från både kommunen och landstinget. För stadsdelsförvaltningens del så gäller det 
Socialtjänsten och Barn och Ungdom. 
 
De ändringar som gjorts i dokumentet är främst redaktionella och förtydligande.  

 
§ 10. Infobroschyr för Socialpsykiatriska enheten (utkast med i utskicket) 
Håkan Wiegandt berättade att broschyren nu närmar sig färdigt skick. Några kommentarer 
från enskilda ledamöter framfördes till Håkan W som tar ställning till synpunkterna.  
 
Förslag framkom från rådet att göra en lättläst version och en lättläst introduktion till 
dokumentet, att ha på hemsidan. 
 
Synpunkt framkom från rådet att det ska framgå att det förutom Svenska kyrkans 
verksamheter också finns verksamheter inom andra trossamfund. Anita Åkerhielm åtog sig att 
undersöka en sökväg som finns genom Oscars församling, till andra trossamfund.  
 
 § 11. Medborgarförslag om ändring av organisationen för personer med 
funktionsnedsättning (bordlagd fråga, förslag och tjänsteutlåtande med i tidigare utskick) 
Nämnden bordlade frågan på sammanträdet 2006-08-31 i avvaktan slutgiltigt 
ställningstagande i frågan från handikapprådet. Nämnden kommer att ta ställning i frågan 
2006-09-21. 
 
Handikapprådet ställer sig bakom Per-Ola Larssons skrivelse som bifogas protokollet som 
bilaga 2. 
 
Per-Ola Larsson menar att samma regelverk gäller för personer med fysisk och psykisk 
funktionsnedsättning, men i praktiken ser insatserna/stödet olika ut för målgrupperna, t.ex. 
vad gäller möjlighet till sysselsättning och arbete. 
 
§ 12. Skrivelse till kommunstyrelsens handikappråd om socialt handikappade personer 
(bordlagd fråga, skrivelse med i tidigare utskick, Per-Ola Larsson skulle till detta möte 
formulera om skrivelsen).  

 
Handikapprådet ställer sig bakom Per-Ola Larssons omformulerade skrivelse i frågan. 
Skrivelsen bifogas protokollet som bilaga 3. Protokollet och skrivelsen ska sändas till 
kommunstyrelsens handikappråd. 
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§ 13. Förberedelse av mötet med nämndens presidium 2006-10-12 
Följande frågor framkom till nämndens presidium: 
 

- Vad vill nämnden/presidiet har ut av handikapprådet, som inte känner att de är ett 
rådgivande organ? 

- Hur diskuterar ledamöterna handikapprådets ställningstaganden i olika frågor? 
- Förslag att samtliga, både handikapprådets ledamöter och nämndens presidium, läser 

Socialstyrelsens rapport om insatser för personer med psykisk funktionsnedsättning, 
ca 20 sidor, och diskuterar utifrån rapporten på mötet.  

 
Agnetha Mbuyamba kan inte närvara på mötet med presidiet. 
 
Solveig tar fram och kopierar Socialstyrelsens rapport till ledamöterna.  
 
§ 14. Aktivitetslistan – ta upp på följande möten) 
De båda uppsökarna och det personliga ombudet kommer till mötet i november, för att prata 
om sina erfarenheter av arbetet och hur de kompletterar varandra med sina olika funktioner. 

 
§ 15. Synpunkter/frågor kring info i utskicket  
Inga synpunkter. 

 
§ 16. Listan på inkommen info  
Inga synpunkter. 
 
§ 17. Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 

 
§ 18. Avslutning 
Ordföranden tackade samtliga närvarande och avslutade mötet. 
 
Bilagor: 

1. Sammanställning av aktuella projekt inom Socialtjänsten 
2. Per-Ola Larssons skrivelse om förslaget till ändring av organisationen för personer 

med funktionsnedsättning 
3. Per-Ola Larssons skrivelse om socialt handikappade personer 

 
 
  


